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Geachte heer Van Eijck,

Onder verwijzing naar de Voorjaarsbesluitvorming geef ik u hierbij namens het 
kabinet de opdracht om als gespreksleider met maatschappelijke organisaties en 
sectorvertegenwoordigers via een Plastictafel in gesprek te gaan over normerende 
en/of beprijzende maatregelen in de plasticketen. Het kabinet wil op deze wijze 
samen met de sector en maatschappelijke organisaties tot maatregelen komen om 
de transitie naar een circulaire economie te versnellen mét het behoud van een 
gezonde, concurrerende plastic-, afval-, en recyclingsector.

Op 25 april jl. heeft het kabinet als onderdeel van de Voorjaarsbesluitvorming het 
klimaatpakket gepresenteerd. Vanwege zorgen uit de sector over de gevolgen van 
de circulaireplasticnorm op de concurrentiepositie van Nederlandse bedrijven voert 
het kabinet de circulaireplasticnorm zoals deze tot nu toe is uitgewerkt en de in 
het Hoofdlijnenakkoord aangekondigde polymerenheffing (ook bekend als 
plasticheffing) niet in. Het kabinet constateert dat de Nederlandse en Europese 
plasticsector, en in het bijzonder de plastic recyclingsector, in zwaar weer 
verkeert. De goedkope import van fossiel plastic, hoge energiekosten en 
toenemende mondiale concurrentie drukken zwaar op deze bedrijven, terwijl deze 
bedrijven hard nodig zijn voor de transitie naar een circulaire economie. Het 
kabinet zet in op de transitie naar een circulaire economie om de afhankelijkheid 
van fossiele grondstoffen te verminderen en om bij te dragen aan de 
klimaatopgave. 

Graag wil ik u vragen om met belanghebbenden aan de Plastictafel tot één of 
meerdere normerende en/of beprijzende maatregelen te komen die gedragen en 
uitvoerbaar zijn als alternatief op de circulaireplasticnorm en de polymerenheffing. 
Aan deze Plastictafel vraagt het kabinet om deze voorstellen uit te werken voor 
aanvang van de augustusbesluitvorming van dit jaar (2025). Om de sector te 
ondersteunen bij deze eventuele normerende en/of beprijzende maatregelen, 
staat in het Klimaatfonds (onder voorwaarden) € 208,1 mln. euro gereserveerd ter 
ondersteuning van onder andere ketenvorming en recyclingtechnieken circulaire 
plastics. 

Bescherming Persoonlijke Levensfeer
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Resultaten
U wordt gevraagd om uiterlijk 30 juni as. schriftelijk te rapporteren over de 
uitkomsten van de gesprekken. Voor de alternatieve beprijzende en /of 
normerende maatregelen zijn er voor het kabinet een aantal randvoorwaarden van 
belang (zie onder). Om de hierboven genoemde klimaatfondsmiddelen te kunnen 
toekennen, gelden voor de inzet van de subsidiemiddelen de reguliere 
beoordelingscriteria voor de klimaatfondsmiddelen. De Plastictafel wordt daarom 
gevraagd om de voorstellen voldoende uit te werken met inachtneming van de 
randvoorwaarden en de criteria uit het Klimaatfonds. RVO fungeert als 
secretariaat, en biedt ondersteuning bij de voorbereiding, uitvoering en uitwerking 
van de bijeenkomsten en bij de rapportage van het eindresultaat. Vanuit de 
ministeries FIN, KGG en IenW wordt technische ondersteuning aan de Plastictafel 
geboden via voorzitter en secretariaat. 

Randvoorwaarden
Randvoorwaardelijk is dat de voorgestelde maatregelen leiden tot:

1. de voor de polymerenheffing ingeboekte € 567 mln. aan inkomsten 
(structureel vanaf 2028, prijspeil 2025);

2. een CO2-reductie van 2 megaton in 2030 (t.o.v. KEV 2024) in het CE-
domein (incl. AVI’s); en

3. bevordering van de circulaire economie, bij voorkeur het aandeel circulaire 
plastics als alternatief op de circulaireplasticnorm.

Ten aanzien van de inkomsten die staan genoemd onder punt 1 geldt dat het 
kabinet heeft besloten om de afvalstoffenbelasting te hervormen en de 
budgettaire terugsluis naar het klimaatfonds voor de CO2-heffing AVI’s in te 
trekken. Daarmee is een deel van de € 567 mln. (prijspeil 2025) aan inkomsten
reeds gedekt. Voor het resterende deel van de budgettaire opgave heeft het 
kabinet als technische invulling besloten tot een generieke tariefsverhoging van de 
afvalstoffenbelasting in combinatie met een verhoging van de CO2-heffing voor 
AVI’s. Voor dit deel van de budgettaire opgave kan de plastic tafel alternatieven 
aandragen. De technische invulling wordt opgenomen in het pakket Belastingplan 
2026, tenzij de Plastictafel voor aanvang van de augustusbesluitvorming van dit 
jaar met een uitvoerbaar en gedragen alternatief komt binnen de bij punt 1, 2 en 
3 gestelde randvoorwaarden en daar politiek draagvlak voor is tijdens de 
augustusbesluitvorming. 

In de onderstaande tabel is terug te lezen dat het hierbij gaat om een structurele 
budgettaire opgave van €33 mln. in 2027, oplopend tot €167 mln. vanaf 2031. 
Deze reeks bestaat uit een budgettaire derving uit de CO2-heffing industrie bij 
AVI’s en de afvalstoffenbelasting. Die budgettaire derving ontstaat door meer CO2-
reductie en een verwachte afname van afvalverbranding, als gevolg van 
aanscherping van de maatvoering. De reeks bestaat ook uit een budgettaire 
opbrengst van de CO2-heffing industrie voor AVIs en een opbrengst uit het 
generiek ophogen van de tarieven in de afvalstoffenbelasting. 

Wanneer alternatieve maatregelen voor de technische invulling, door 
gedragseffecten (meer CO2-reductie/minder afvalverwerking) ook leiden tot een 
lagere opbrengst uit de afvalstoffenbelasting en CO2-heffing industrie, dan moeten 
alternatieve maatregelen conform de begrotingsregels deze derving opvangen. Dit 
moet dan ook leiden tot een budgettaire netto-opbrengst van €167 mln. 
structureel (zie randvoorwaarde 1).
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Ten aanzien van de 2 megaton CO2-reductieopgave geldt dat het kabinet in 2023 
heeft besloten om zich in te zetten voor 2 megaton negatieve emissies bij AVI’s in 
2030. Uit de KEV 2024 blijkt dat deze nog niet wordt gerealiseerd. Om alsnog te 
komen tot de gevraagde emissiereductie, heeft het kabinet besloten tot een 
generieke tariefsverhoging van de afvalstoffenbelasting in combinatie met een 
aanscherping van de CO2-heffing voor AVI’s, tenzij de Plastictafel met alternatieve 
maatregelen komt die – samen met vastgesteld, voorgenomen en geagendeerd 
beleid – optellen tot 2 megaton nationale CO2-reductie in het CE-domein, 
waaronder bij AVI’s (ten opzichte van de KEV2024). 

Ten aanzien van het bevorderen van circulariteit geldt dat de circulaireplasticnorm 
gericht was op de vervanging van 25-30 procent fossiele grondstoffen met 
recyclaat of biogebaseerde grondstoffen in 2030 bij het maken van plastic. De 
Plastictafel wordt gevraagd om voorstellen te doen voor alternatieven voor de 
circulaireplasticnorm die bijdragen aan de transitie naar circulair plastic. De 
Plastictafel wordt ook gevraagd om oog te hebben voor de wijze waarop de 
voorgestelde maatregelen zich verhouden tot het huidige beleid voor circulair 
plastic en om te beschrijven welk flankerend beleid nodig is om te komen tot 
succesvolle uitwerking en implementatie van de voorstellen. Daarbij wordt de 
Plastictafel in elk geval gevraagd om rekening te houden met:

Het creëren van een afzetmarkt voor recyclaat en biogebaseerd plastic.
Het versterken van de Nederlandse plastic- en recyclingsector in de EU.

Mede op basis van het eindrapport van de Plastictafel zal het kabinet besluiten 
over het te voeren normerende, stimulerende en beprijzende 
circulaireplasticsbeleid. Ik wens u veel succes bij deze belangrijke opdracht.

Hoogachtend,

DE STAATSSECRETARIS VAN INFRASTRUCTUUR EN WATERSTAAT - OPENBAAR 
VERVOER EN MILIEU,

C.A. Jansen




